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§ 10, 13, 14, 15, 22, 23 

Justerat 28 februari 2017, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 
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§ 1-9, 11, 12, 16-21 

Justerat 6 mars 2017, justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen   Andréa Ström 

Ordförande    Vice ordförande 
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Närvarande 

Beslutande  

Ledamöter 

Åsa Lindhagen (MP), ordförande 

Andréa Ström (M), vice ordförande 

Rana Carlstedt (S) 

Mia Sundelin (S), från § 10 

Dan Guillou (MP) 

Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Anna Rantala Bonnier (Fi) 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Frida Johansson Metso (L) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Claes Muschkin (S) för Daniel Harc (S) 

Lotten Hammar (S) för Mia Sundelin (S) § 1-9 

Eva Solberg (M) för Johan Brege (M) 

Börje Häggman (M) för Christina Elffors Sjödin (M) 

Inga-Lill Persson (L) för Isabel Smedberg Palmqvist (L) 

 

Övriga närvarande 

Ersättare 

Lotten Hammar (S) 

Emil Adén (S) 

Ylva Wahlström Ödmann (MP) 

Jackie Nylander (V) 

Birgitta Thulin (M) 

Stina Bengtsson (C) 
 
Tjänstemän 

Gillis Hammar, förvaltningschef 

Peter Svensson, administrativ chef 

Veronica Wolgast Karlberg, avdelningschef, ej § 22-23 

Mona Thorin, kommunikationschef, ej § 22-23 

Samuel Svan, borgarrådssekreterare, ej § 22-23 

Susanna Brolin, borgarrådssekreterare, ej § 22-23 

Sigrún Andersdottír, nämndsekreterare 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) öppnar sammanträdet. Nämnden 

godkänner föredragningslistan. 
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§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) och vice ordföranden  

Andréa Ström (M) får i uppdrag att justera dagens protokoll. 

Protokollet ska justeras måndag 6 mars. 
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§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Inga frågor tas upp under denna punkt. 
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§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Inga frågor ställs. 
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§ 5 

Motion (2016:113) om att införa ett lokalt tiggeriförbud i 

Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-778/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

Särskilt uttalande  

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande: 

 

Under den socialdemokratiskt ledda majoritetens styre av 

Stockholm har situationen med illegala boplatser i offentliga miljöer 

eskalerat och blivit ohållbar. Boplatser fortsätter att spridas och 

personal tvingas att städa efter att människor uträttat sina behov 

exempelvis på förskolors lekplatser.  Det är såväl omänskligt som 

sanitärt oacceptabelt.  

 

Ett tiggeriförbud handlar inte, till skillnad från vad som retoriskt 

påstås i debatten, om att blunda för människors utsatthet eller att tro 

att det går att förbjuda fattigdom. Tvärtom. Att försörja sig genom 

att tigga, att etablera boplatser på annans mark eller att uträtta sina 

behov på lekplatser och i parker är mänskligt, socialt och sanitärt 

oacceptabelt. Att från det offentliga stå overksam inför denna 

utveckling kan inte på något sätt påstås vara en lösning för att bryta 

utanförskap. 

 

Sverigedemokraterna föreslår att ett förbud mot tiggeri ska införas i 

stadens allmänna ordningsföreskrifter 14 §.  I dag krävs dock redan 

ett tillstånd för insamling av pengar enligt de lokala 

ordningsföreskrifterna. Svårigheten ligger däremot i definitionen av 

som anses utgöra tiggeri. Därför anser Moderaterna att det är 

regeringens ansvar att se över rådande regelverk och ge möjlighet 

till kommuner att utfärda lokala tiggeriförbud. Denna reglering bör 

vara tydlig om vad som är att betrakta som förbjudet tiggeri och vad 

som inte klassas som tiggeri. Ett tydligt regelverk gör att alla 

kommuner agerar lika och skapar inget rum för tolkningar. 

Förslagets effekter ska utvärderas efter ett år, innan beslut om 

permanent lagstiftning görs.  
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Vi instämmer med förvaltningen om att förbud mot tiggeri inte i sig 

utgör en permanent lösning på den utmaning vi ser. Vi anser dock 

att det är ett verktyg som delvis kan behöva användas för att 

kortsiktigt komma tillrätta med de mest akuta problemen. På längre 

sikt krävs givetvis andra åtgärder för att komma åt grundorsaken till 

problematiken. Det handlar främst om att utsatta EU-medborgare 

måste behandlas med respekt och fritt från diskriminering i sina 

hemländer. Ett tiggeriförbud kan inte stå som en ensam lösning, 

exempelvis kan sanktioner riktas mot medlemsländer som utsätter 

sin befolkning för diskriminering och förtryck 

 

Ärendet 

Sverigedemokraterna yrkar i sin motion att kommunfullmäktige 

beslutar att i stadens allmänna ordningsföreskrifter 14 § inför ett 

allmänt förbud mot tiggeri samt att sociala myndigheter i 

kommunen inte ska bevilja medel, livsmedel, bohag eller på annat 

sätt understödja förekommande tiggeri. 

 

Förvaltningen avstyrker motionärernas förslag att införa ett förbud 

mot tiggeri i stadens allmänna ordningsföreskrifter. Att 

kriminalisera tiggeri är enligt förvaltningens uppfattning ingen 

lösning för de utsatta EU- och tredjelandsmedborgarnas situation. 

Socialtjänstlagen ger kommunerna ansvar och möjlighet att ta det 

yttersta ansvaret för de människor som vistas i kommunen. Det 

innebär ansvar för att lindra nöd för människor i utsatta situationer.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 24 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Motion (2016:118) om lokalt tiggeriförbud 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-779/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Moderaterna 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag 

som redovisas nedan. 

 

Ärendet 

Moderaterna yrkar i sin motion att kommunstyrelsen ges i uppdrag 

att hemställa hos regeringen om att se över regelverket och tillåta 

kommuner att införa lokala tiggeriförbud. 

 

Förvaltningen avstyrker motionärernas förslag att hemställa hos 

regeringen om att se över regelverket och tillåta kommuner införa 

lokala tiggeriförbud. Att kriminalisera tiggeri är enligt 

förvaltningens uppfattning ingen lösning för de utsatta EU- och 

tredjelandsmedborgarnas situation. Socialtjänstlagen ger 

kommunerna ansvar och möjlighet att ta det yttersta ansvaret för de 

människor som vistas i kommunen. Det innebär ansvar för att lindra 

nöd för människor i utsatta situationer.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 24 

januari 2017. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) föreslår att nämnden 

beslutar följande: 

 

1. Motion (2016:118) om lokalt tiggeriförbud tillstyrks. 

2. Därutöver anförs följande. 
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Under den socialdemokratiskt ledda majoritetens styre av 

Stockholm har situationen med illegala boplatser i offentliga miljöer 

eskalerat och blivit ohållbar. Boplatser fortsätter att spridas och 

personal tvingas att städa efter att människor uträttat sina behov 

exempelvis på förskolors lekplatser.  Det är såväl omänskligt som 

sanitärt oacceptabelt. Moderaterna har tidigare föreslagit att ge 

ordningsvakter ett utökat mandat att avhysa illegala boplatser. 

Socialdemokraterna i Stadshuset och regeringskansliet har dock 

slagit dövörat till och står handfallna inför en situation som blir 

alltmer ohållbar, som strider mot mänsklig värdighet och samtidigt 

eroderar tilltron till rättssamhället. 

  

Ett tiggeriförbud handlar inte, till skillnad från vad som retoriskt 

påstås i debatten, om att blunda för människors utsatthet eller att tro 

att det går att förbjuda fattigdom. Tvärtom. Att försörja sig genom 

att tigga, att etablera boplatser på annans mark eller att uträtta sina 

behov på lekplatser och i parker är mänskligt, socialt och sanitärt 

oacceptabelt. Att från det offentliga stå overksam inför denna 

utveckling kan inte på något sätt påstås vara en lösning för att bryta 

utanförskap. 

  

Vi instämmer med förvaltningen om att förbud mot tiggeri inte i sig 

utgör en permanent lösning på den utmaning vi ser. Vi anser dock 

att det är ett verktyg som delvis kan behöva användas för att 

kortsiktigt komma tillrätta med de mest akuta problemen. På längre 

sikt krävs givetvis andra åtgärder för att komma åt grundorsaken till 

problematiken. Det handlar främst om att utsatta EU-medborgare 

måste behandlas med respekt och fritt från diskriminering i sina 

hemländer. Ett tiggeriförbud kan inte stå som en ensam lösning. 

Arbetet mellan polis och socialtjänst i Rumänien och Sverige med 

uppsökande arbete måste stärkas. Moderaterna vill även se att ett 

toppmöte initieras på EU-nivå om mänskliga rättigheter, samt 

sanktioner mot medlemsländer som utsätter sin befolkning för 

diskriminering och förtryck. Moderaterna påbörjade även under 

förra mandatperioden arbetet med att rikta ekonomiskt stöd till 

frivilligorganisationer i hemländerna. Detta tillvaratogs dessvärre 

aldrig av Socialdemokraterna efter maktskiftet 2014. 

  

En annan aspekt som har uteblivit i debatten är att många av de som 

tigger utnyttjas av kriminella nätverk. Det är vanligt förekommande 

att detta sker genom utpressning, hot om våld och människohandel. 

Enligt polismyndigheten har det skett en kraftig ökning av 

människohandel för tiggeriändamål, därtill förekommer ett stort 

mörkertal. Bakom tiggeriet finns också en annan verklighet. Främst 

handlar det om romska kvinnor som säljer sex men även 
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människohandlare som tar kontakt med föräldrar med erbjudande 

om att köpa eller hyra deras barn. De utnyttjas sedan för tiggeri, 

egendomsbrott och prostitution.  Den aspekten tycks majoriteten 

missa helt när de genom sin passivitet i praktiken vill att tiggeriet 

ska tillåtas fortgå. 

  

På grund av att den socialdemokratiskt ledda majoriteten har varit 

handlingsförlamad i frågan om olagliga boplatser befinner vi oss i 

en ohållbar situation. Att låta tiggeriet fortgå och utanförskapet växa 

är inte acceptabelt, varken för de människor som tigger eller för 

övriga invånare i vår stad.  Frågan om utsatta EU-medborgare 

sträcker sig över Stockholms och Sveriges gränser. Det är viktigt att 

ta in hela vidden av problemet utan skygglappar. Att tillåta tiggeri 

och illegala boplatser löser varken utsatthet, fattigdom eller 

utnyttjande av människor. Motionen bör därför tillstyrkas. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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§7 

Projektorganisation inom socialförvaltningen 

Dnr 1.2.1-72/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag att samla 

verksamheter för nyanlända i en projektorganisation. 

 

Ärendet 

För att effektivt kunna utföra kommunfullmäktiges uppdrag att 

erbjuda nyanlända boende och initialt stöd föreslår 

socialförvaltningen att en projektorganisation, direkt underställd 

förvaltningsdirektören, upprättas. Projektorganisationen ska ansvara 

för tillfälliga boendelösningar, förmedling av privata lägenheter och 

rum samt bistå med initialt försörjningsstöd och 

samhällsvägledning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 31 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall 

(LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 

bestämmelser om vård av unga (LVU) 

Dnr 1.2.2-80/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden delegerar till nedan nämnda gruppledare och 

socialsekreterare vid Socialjouren att begära polis-

handräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st, inom nämndens 

eget ansvarsområde. 

2. Socialnämnden förordnar nedan nämnda gruppledare och 

socialsekreterare vid Socialjouren att begära polis-

handräckning enligt LVU 43 § 1 st 2 p inom nämndens eget 

ansvarsområde. 

3. Socialnämnden begär att respektive stadsdelsnämnd fattar 

motsvarande beslut. 

 

Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Johan Christiansson, Agneta Eng-

ström, Lis-Mari Boija, Sanna Eriksson, Jennie Calminder, Maria 

Larsson, Inga-Lill Renhorn Källgren, Ulla Schöldström, Louisa 

Sesti, Lena Wedberg, Julissa Fällgren, Feryal Lövström, Liliana 

Pellegrino, Linnea Hanning, Sara Ideström, Martin Karlsson, 

Gertrud Kleberg, Sofia Larsson, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira 

Fargallo-Dillner, Katrin Pettersson, Ida Carnesten, Lydia 

Hjalmarsson, Inger Åsebo, Agneta Borg-Bucknell, Mait Fredlund, 

Liselotte Tronders, Anna Forsström, Oskar Williamsson, Idil 

Magan, Fanny Hällberg. 

 

Ärendet 

Socialnämnden svarar för stadens jourverksamhet inom individ- och 

familjeomsorg. Den nämnd som svarar för denna verksamhet fattar 

ett särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att begära 

polishandräckning enligt LVM och LVU. Detta beslut överlämnas 

sedan till stadsdelsnämnderna som fattar motsvarande beslut.  

 

Beslut om att begära polishandräckning enligt LVM kan delegeras 

till tjänsteman medan beslut om att begära polishandräckning enligt 

LVU inte kan delegeras. Däremot kan särskilda tjänstemän 

förordnas av nämnden att fatta sådana beslut. Delegation att fatta ett 

beslut innebär således att ett beslut får fattas av innehavare av viss 

befattning medan förordnande att fatta ett beslut är personligt. 
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Socialnämnden föreslås fatta beslut att förordna namngivna 

personer inom Socialjouren som ska ha rätt att begära 

polishandräckning för att genomföra beslut om vård eller 

omhändertagande enligt LVU. Det är också praktiskt att 

socialnämnden utser namngivna gruppledare och socialsekreterare 

vid Socialjouren som enligt delegation får besluta om 

polishandräckning för att få till stånd läkarundersökning enligt 

LVM och för att föra den enskilde till LVM-vård på sjukhus eller i 

LVM-hem. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

februari 2017.  

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Revidering av socialnämndens delegationsförteckning 

Dnr 1.2.2-81/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden godkänner ändringar av socialnämndens 

delegationsförteckning. 

 

Ärendet 

Socialnämndens delegationsförteckning reviderades senast den 22 

mars 2016. Det uppstår kontinuerligt behov av ändringar och 

kompletteringar i delegationsförteckningen. Denna gång består 

förslagen till ändringar om mindre revideringar inom ett antal 

områden, främst kopplat till förtydliganden förändringar av 

verksamheternas interna organisering. Förvaltningen har förslag till 

ändringar och kompletteringar inom följande områden: 

 

Allmänna ärenden 

 Kapitel 3 Skadestånd – Fordringar 

 Kapitel 4 Lokaler – Lägenheter 

 Kapitel 5 Anskaffning av varor och tjänster – Upphandling  

 Kapitel 6 Attest – Kassation 

 Kapitel 7 Bidragsgivning till föreningar 

 

Personalärenden 

 Kapitel 3 Uppsägning m.m. 

 Kapitel 4 Avstängning m.m. 

 

Tillståndsgivning vid utskänkning av alkohol 

 

Folköls- och tobakstillsyn 

 

Individärenden  

 Kapitel 12 Boutredningsärenden 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2 

februari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Fullmakt i mål och ärenden enligt lag (1988:870) om vård av 

missbrukare i vissa fall, LVM, i Förvaltningsrätten i Stockholm 

och Kammarrätten i Stockholm 

Dnr 1.2.2-85/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden förnyar fullmakten i mål och ärenden enligt 

LVM så att enhetschef Jessica Hellberg och biträdande 

enhetschef Helena Düsing, var och en för sig såsom ombud, 

samt den någon av dem förordnar i sitt ställe, får företräda 

socialnämnden i Förvaltningsrätten i Stockholm och i 

Kammarrätten i Stockholm. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Inom enheten för hemlösa handläggs samtliga ärenden enligt LVM 

av enhetens vuxensektion. Enhetschef och biträdande enhetschef till 

sektionen behöver fullmakt för att företräda socialnämnden vid 

förhandlingar i domstol i LVM-mål. Därutöver behöver de ha 

fullmakt med möjlighet att i sitt ställe ge så kallad 

transportfullmakt, så att processer kan fullföljas utan hinder av ovan 

nämnda tjänstemäns eventuella frånvaro. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

februari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2017-02-28 
 Sida 19 (39) 

 

 

 

 

§ 11 

Slutrapport Skolfam 2013-2016 

Dnr 3.2–697/2012 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner slutrapport i projekt Skolfam 

2013-2016. 

2. Ärendet överlämnas för kännedom till 

stadsdelsnämnderna. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Frida 

Johansson Metso m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Vi välkomnar att slutrapporten över projekt Skolfam visar på de 

positiva resultat som vi hoppades på när projektet initierades av 

Alliansen under föregående mandatperiod. Det har inneburit att 

barn som växer upp i utsatta förhållanden har fått större möjligheter 

att kunna förverkliga sina drömmar. 

 

Det är också bra att projektet har implementerats i ordinarie 

verksamhet och att fler team nu håller på att rekryteras. Vi följer 

också med intresse den fortsatta utveckling av konceptet som 

redogörs för i rapporten. 

 

För att så många barn som möjligt ska kunna ta del av Skolfam-

konceptet krävs att det på sikt utvidgas till att även innefatta 

familjehemsplacerade barn placerade utanför länet. Detta 

underlättas sannolikt om fler kommuner börjar arbeta med Skolfam. 

De positiva resultat som Stockholm kan visa på blir då ytterligare 

en inspiration för andra kommuner. 

 

På längre sikt vill vi se över vilket stöd som är lämpligt att erbjuda 

till familjehemsplacerade barn i högstadie- och gymnasieåldern 

utifrån deras behov. Det kommer sannolikt att kräva ett mer 

omfattande arbete med kartläggning, behovsinventering och 

utveckling av fungerande metoder. 

 

Ärendet 

Samstämmig forskning visar att familjehemsplacerade barn oftare 

än andra barn underpresterar i skolan trots att deras 

begåvningsresurser i genomsnitt är normala. Barn i familjehem 

lämnar skolan med ofullständiga betyg eller betydligt lägre betyg än 

sina jämnåriga. Forskning visar att den nuvarande 
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familjehemsvården behöver kompletteras med andra insatser för att 

barnet ska få den skolgång som ger en skyddande effekt. 

 

Socialförvaltningen fick i uppdrag att under perioden 2013-2016 i 

samverkan med utbildningsförvaltningen satsa på 

familjehemsplacerade barns utbildning genom att replikera och 

utvärdera samverkansmodellen Skolfam. 

 

Målet ”att förbättra familjehemsplacerade barns framtid genom att 

fokusera på goda utbildningsresultat” är uppnått genom de goda 

skolresultat som barnen visat samt den prognos som tyder på en 

fortsatt positiv utveckling. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 26 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Rekvirering och fördelning av utvecklingsmedel för att 

kvalitetsutveckla arbetet mot våld i nära relationer 

Dnr 1.5.2-71/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att besluta 

om fördelningen av utvecklingsmedlen i enlighet med 

anvisningarna för dessa.  

 

Reservation 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Moderaterna och 

Liberalerna reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

eget förslag som redovisas nedan. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut. 

 

Ärendet 

Regeringen beslutade den 19 januari 2017 att ge kommuner och 

landsting möjligheten att rekvirera medel för att utveckla arbetet 

mot våld i nära relationer. Stockholms stad rekvirerar 2 922 920 

kronor som sedan ska fördelas på stadsdelsnämnderna samt 

socialnämnden, för användning under perioden 1 januari-

31 december 2017.  

 

Medlen ska enligt anvisningarna användas för att kvalitetsutveckla 

arbetet mot våld i nära relationer, bland annat avseende stöd till 

våldsutsatta kvinnor och barn, förebyggande arbete samt insatser till 

våldsutövare.  

 

Förvaltningen föreslår att förvaltningschefen ges delegation från 

nämnden att fördela medlen enligt fördelningsnyckeln för 

ekonomiskt bistånd, då det saknas en fördelningsnyckel för våld i 

nära relationer. Nyckeln har justerats något eftersom 

socialnämndens enhet för hemlösa inte är inkluderade i 

fördelningsnyckeln men ska få del av statsbidraget.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 31 

januari 2017. 

 

Förslag till beslut 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2017-02-28 
 Sida 22 (39) 

 

 

 

 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Frida 

Johansson Metso m.fl. (L) föreslår att nämnden beslutar följande: 

 

Att  återremittera förvaltningens förslag till beslut i 

överenstämmelse med vad som anförs nedan   

 

Regeringen beslutade den 19 januari 2017 att ge kommuner och 

landsting möjligheten att rekvirera medel för att utveckla arbetet 

mot våld i nära relationer. Medlen ska enligt anvisningarna 

användas för att kvalitetsutveckla arbetet mot våld i nära relationer, 

bland annat avseende stöd till våldsutsatta kvinnor och barn, 

förebyggande arbete samt insatser till våldsutövare.  

 

Det är positivt att stärka insatserna mot våld i nära relationer, 

samtidigt anser vi att fördelningen av pengarna bygger på felaktiga 

grunder. I ärendet framkommer det att Stockholms stad rekvirerar 

2 922 920 kronor som fördelas på stadsdelsnämnderna, baserat på 

fördelningsnyckeln för ekonomiskt bistånd. Våld i nära relationer är 

en allvarlig folkhälsofråga som får stora konsekvenser för de 

drabbade. Men huruvida det föreligger ett kausalsamband mellan 

våld i nära relationer och uppbärande av försörjningsstöd framgår 

inte av ärendet och behöver i så fall tydligt understödjas, eftersom 

det är den parameter som ligger till grund för fördelningen av 

medlen.  Alla som utsätts för våld har rätt till lika stöd oavsett 

inkomst. I ärendet saknas stöd för antagandet om att personer med 

lägre inkomst löper större risk för att utsättas för våld i nära 

relation. Vi anser att det tydligt behöver redovisas tillförlitlig 

statistik, forskning och fakta till stöd för den princip enligt vilken 

medlen föreslås fördelas.   

 

Under förra mandatperioden initierade Moderaterna och Alliansen 

en kartläggning för att öka kunskaperna om omfattningen av våld i 

nära relation, detta arbete behöver fortsättas. Fördelningen av 

medlen borde snarare utgå från en sådan kartläggning än grundat på 

inkomst eller uppbärande av ekonomiskt bistånd.  

 

Det är även tvivelaktigt om den föreslagna fördelningen av medlen 

ger största möjliga effekt. Den nuvarande uppdelningen innebär att 

varje stadsdel får en mindre summa pengar till insatser. Vi anser att 

man istället bör se över möjligheten att samverka mellan 

stadsdelarna och därigenom kunna genomföra effektivare insatser 

med en större summa att tillgå.  



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2017-02-28 
 Sida 23 (39) 

 

 

 

 

 

Moderaterna och Alliansen påpekade redan för ett år sedan att det är 

oacceptabelt att fördelningsnyckeln baseras på vem som uppbär 

ekonomiskt bistånd. Våld syns inte i plånboken. Den rödgrönrosa 

majoriteten har nu haft ett år på sig att hitta en fördelning av medel 

som bygger på faktiska förhållanden och inte ogrundade 

antaganden.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden tar först upp förslaget att återremittera ärendet. 

 

Nämnden beslutar utan omröstning att behandla ärendet idag. 

 

Ordföranden ställer därefter förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Förslag till fördelning av statsbidrag 2017 från 

Folkhälsomyndigheten för insatser mot hiv/STI-infektion 

Dnr 8.1.2-438/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden beslutar att revidera fördelningen av 

statsbidrag från Folkhälsomyndigheten enligt förvaltningens 

tjänsteutlåtande. Det totala statsbidraget att fördela är 

6 802 968 kronor för år 2017. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Folkhälsomyndigheten beslutade 1 februari i år att nämnden får 

6 802 968 kronor i statsbidrag till hiv/STI-preventivt arbete under år 

2017. Detta belopp är 23 % lägre än vad nämnden ansökte om 

1 oktober 2016. Av denna anledning behöver nämnden ta beslut om 

hur det minskade beloppet ska fördelas.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 15 

februari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Redovisning av verksamhet med personligt ombud 

verksamhetsår 2016 

Dnr 1.5.2-842/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner redovisningen av verksamheten 

med personliga ombud för hemlösa med psykiska 

funktionshinder för 2016. 

2. Socialnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Ärendet 

Länsstyrelsen i Stockholms län har begärt en redovisning av 

verksamheten med personliga ombud för hemlösa med psykiska 

funktionshinder för 2016, senast 2017-01-15. Socialförvaltningen 

har fått anstånd med inlämnandet till efter socialnämndens 

sammanträde 2017-02-28.  

 

Verksamheten drivs på entreprenad av AB OmsorgsCompagniet i 

Norden sedan 2015-03-01. På grund av minskad efterfrågan 

minskades omfattningen från nuvarande 2,0 till 1,5 heltidstjänster 

personliga ombud från och med 2016-10-01, vilket redovisats i 

tertial 2, 2016. 

 

Under 2016 var 59 personer, 18 kvinnor och 41 män, aktuella inom 

PO-verksamheten. De tre vanligaste kontaktorsakerna för både 

männen och kvinnorna var ekonomi, bostad samt stöd i kontakt med 

myndighet.  

 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner redovisningen 

av PO-verksamheten för 2016. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 8 

februari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Ansökan om medel för 2017 avseende verksamhet med 

personligt ombud 

Dnr 3.1.2-17/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden ansöker om statsbidrag för 2017 för 

verksamheten.  

2. Socialnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Ärendet 

Länsstyrelen har begärt att en ansökan om fortsatta statsbidrag för 

2017 avseende verksamhet med personligt ombud ska inlämnas 

senast 2017-01-15. Socialförvaltningen har fått anstånd med 

inlämnandet till efter socialnämndens sammanträde 2017-02-28. 

 

Verksamheten drivs på entreprenad av AB OmsorgsCompagniet i 

Norden sedan 2015-03-01. På grund av minskad efterfrågan 

minskades omfattningen från nuvarande 2,0 till 1,5 heltidstjänster 

personliga ombud från och med 2016-10-01, vilket redovisats i 

tertial 2, 2016.  

 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner ansökan om 

fortsatta statsbidrag för 2017 avseende 1,5 heltidstjänster personliga 

ombud. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 8 

februari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Redovisning av statsbidrag 2016 

Socialstyrelsens stimulansmedel för kompetensutvecklings-

insatser inom verksamhetsområdet funktionsnedsättning 

Dnr 1.5.4-274/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 

stimulansmedel. 

 

Ärendet 

Regeringen gav Socialstyrelsen i uppdrag att under 2016 fördela 

stimulansmedel till kommuner för baspersonal inom äldre- och 

funktionsnedsättning samt handläggare i områdena som arbetar med 

myndighetsutövning. Medlen kunde användas till och med den 31 

december 2016. I enlighet med stadsledningskontorets instruktioner 

fördelades 5 670 000 kr till verksamhetsområdet 

funktionsnedsättning, varav 2 148 688 kr har använts. Resterande 

medel som inte har förbrukats återsänds till Socialstyrelsen. 

 

Äldreförvaltningen har haft ansvar att samordna förvaltningarnas 

redovisning av användningen medlen till Socialstyrelsen. I 

redovisningen frågar Socialstyrelsen om orsak till varför inte hela 

beloppet använts. Förvaltningens bedömning är att det på grund av 

att medlen skulle användas innan årets slut har varit för kort om tid. 

 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 

redovisning av stimulansmedel. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 27 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Redovisning lex Sarah 2016 

Dnr 1.9.2-56/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden beslutar att godkänna redovisningen och 

föra den till handlingarna.  

 

Ärendet 

Förvaltningen har under 2016 mottagit 31 rapporter om 

missförhållanden enligt lex Sarah. Av dessa avser en rapport ett 

missförhållande som inträffat vid verksamhet som bedrivs av extern 

entreprenad. Åtta rapporter har avskrivits innan utredning inletts då 

det rapporterade ej bedömts utgöra ett missförhållande inom ramen 

för lex Sarah. Tio rapporter har avskrivits efter färdigställd 

utredning då det rapporterade ej bedömts utgöra ett missförhållande 

inom ramen för lex Sarah. Tre rapporterade missförhållanden har 

bedömts utgöra allvarliga missförhållanden och anmälts vidare till 

Inspektionen för Vård och Omsorg. Dessa avser missförhållanden 

som berör hantering av läkemedel, uppföljning av sårskador, samt 

hantering av ett dödsfall. 

 

Antalet inkomna lex Sarah-rapporter har ökat i förhållande till 2015, 

en ökning som troligen förklaras i ökad medvetenhet kring 

rapportering av missförhållanden.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 18 

Socialtjänstinspektörernas Årsrapport 2016 

Dnr 3.4.1-762/2016 

 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner socialtjänstinspektörernas 

rapport. 

2. Socialnämnden föreslår att kommunstyrelsen antar 

föreliggande rapport. 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till samtliga 

stadsdelsnämnder. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Åsa Lindhagen m.fl. (MP) och ledamöterna Rana 

Carlstedt m.fl. (S), Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och 

Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Socialtjänstinspektörernas granskningar är en viktig del i stadens 

kvalitetsarbete. Genom att identifiera brister och utmaningar i 

stadens verksamheter kan vi ständigt arbeta mot att förbättra 

socialtjänsten och det stöd som ges till enskilda invånare. 

 

Under 2016 har socialtjänstinspektörerna genomfört angelägna 

granskningar av hur barnperspektivet beaktas i ärenden som rör 

vuxna personer med missbruksproblem samt våld i nära relationer. 

Granskningarna lyfter fram att det finns behov av att stärka på vilka 

sätt barnperspektivet och barns rättigheter tas till vara i ärenden som 

rör vuxna, samtidigt som det också finns positiva exempel på gott 

samarbete. Bland annat Östermalms stadsdelsförvaltning som 

arbetar utifrån en familjeorienterad modell i ärenden som rör 

missbruk. 

 

Bland förbättringsområdena kan noteras att socialtjänsten 

fortfarande inte inleder utredning i samtliga ärenden där ett barn kan 

ha blivit utsatt för eller bevittnat våld, trots att det sedan 1 

november 2013 är krav på det enligt Socialstyrelsens föreskrifter. 

Det är också så att det ofta finns god tillgång till insatser för skydd 

av barn, men att staden brister i att tillhandahålla stödjande insatser.  

 

Vi ser också att det i många fall brister med att göra barn delaktiga i 

förhandsbedömningar, även när barnen är äldre. Det är oerhört 

viktigt att barns röster blir hörda i alla sammanhang där 

socialtjänstens insatser berör dem, vilket också är något vi har lyft i 
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stadens budget de senaste åren. Barns röster behöver även tas till 

vara på övergripande strategisk nivå så att verksamheterna kan 

utvecklas mot att bättre möta barns behov. Det här arbetet är viktigt 

i alla frågor där barn berörs, inte enbart inom barn- och 

ungdomsvården. Vi ser därför positivt på att 

socialtjänstinspektörerna lyfter dessa frågor. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Frida 

Johansson Metso m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

När det gäller ärenden som rör barn till föräldrar i missbruk 

framkom det av socialinspektörernas årsrapport att av de 39 

granskade förhandsbedömningar som inte ledde till utredning var 

barnet delaktigt i endast två fall. Ungefär hälften av anmälningarna 

bestod av konkret oro för barnet utifrån förälderns dokumenterade 

missbruk och i många fall framkom tydligt att barnet kände till och 

påverkades av situationen.  Barnperspektivet måste alltid tas i 

beaktande. Att inte barnen tillåts vara delaktiga i de beslut och 

frågor som berör och påverkar dem starkt är allvarligt. Barnets 

självbestämmande och integritet måste säkerställas framöver och 

bristerna i hanteringen när det gäller barns delaktighet måste 

åtgärdas.  

 

I granskningen av relationsvåldshandläggningen med fokus på hur 

barnets situation uppmärksammats och fått stöd utifrån upplevt våld 

framkommer det även här brister. Tolv procent av de granskade 

barnärendena stannade vid en förhandsbedömning. De är 

illavarslande, alla barn som misstänks fara illa måste få de insatser 

som krävs. Arbetet kräver bättre rutiner för att kunna säkerställa att 

alla barn får de stöd som de behöver och har rätt till enligt 

lagstiftning. Det är även under all kritik att det saknades en tydlig 

riskbedömning vad gäller barnets säkerhet under fortsatt umgänge 

eller boende med den våldsutövande föräldern.  

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Under 2016 har granskning av barn till föräldrar i missbruk 

genomförts vid sex stadsdelsförvaltningar, följt av barn som upplevt 

våld vid ytterligare tre stadsdelsförvaltningar. Vid båda 

granskningarna framkom att barn i hög grad uppmärksammas inom 

vuxenhandläggningen vilket är positivt. Samverkan finns mellan 
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olika enheter inom stadsdelsförvaltningarna och bör utökas. Barns 

delaktighet är ett viktigt utvecklingsområde inom barnavården och 

utvecklingsarbete pågår på flera stadsdelsförvaltningar. Vidare 

uppmärksammades barnets behov av skydd mer än behovet av stöd 

vid de granskade barn- och ungdomsenheterna. Under året har 

dessutom missbruksvården vid Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning 

granskats och en uppföljning genomfördes vid samma förvaltning, 

samt vid Skarpnäcks stadsdelsförvaltning.  Föreliggande rapport 

sammanfattar dessa granskningar och uppföljningar.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 4 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Årsrapport 2016 Funktionshinderinspektörer 

Dnr 3.4.2-556/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner funktionshinderinspektörernas 

årsrapport. 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till kommunstyrelsen. 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till samtliga 

stadsdelsnämnder. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Åsa Lindhagen m.fl. (MP) och ledamöterna Rana 

Carlstedt m.fl. (S), Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och 

Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Funktionshinderinspektörernas granskningar är en viktig del i 

stadens kvalitetsarbete. Genom att identifiera brister och utmaningar 

i stadens verksamheter kan vi ständigt arbeta mot att förbättra 

arbetet med att ge stöd och service till personer med 

funktionsnedsättningar.  

 

Några av de frågor som lyfts fram i förra årets granskningar är 

barnperspektiv, delaktighet och likställighet, tre oerhört viktiga 

frågor. Precis som inom andra delar av socialtjänsten är det viktigt 

att uppmärksamma barn även om det är vuxna som ansöker om 

stöd. Barns röster behöver höras, både i det enskilda ärendet och på 

övergripande strategisk nivå, för att stadens insatser bättre ska 

kunna motsvara barns behov. 

 

En utmaning kring att skapa delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning är att det i många fall är anhöriga som för 

personernas talan. Anhöriga är viktiga samarbetspartners kring den 

enskilde, och gör ofta omfattande insatser för att ge stöd och 

omvårdnad till sin närstående. Men det innebär också att det kan 

vara svårare att se till att den enskilde individen också ges möjlighet 

att uttrycka sina viljor och önskemål. Här kan vi göra mer. 

 

För personer med funktionsnedsättning är vardagen ofta kantad av 

olika myndighetskontakter och insatser, något som kan ta både tid 

och kraft, och som kan ge en mer sårbar vardag för den enskilde. Ett 

redskap för att skapa en sammanhållen vårdkedja är så kallade 

samordnade individuella planer (SIP). Av granskningarna 

framkommer att det idag förekommer SIP i låg utsträckning och att 
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det finns en varierande syn på nyttan med planerna. För att 

åstadkomma en förändring för de enskilda ser vi därför att det är 

viktigt att fortsatt utveckla och stimulera arbetet med SIP i staden.  

 

Avslutningsvis är det viktigt att arbeta för att stadens 

biståndsbedömning blir mer likställig. Det ska inte vara avgörande i 

vilken stadsdel man bor för vilket stöd man erbjuds. Här finns 

mycket att göra, bland annat genom utbildningsinsatser och stadens 

riktlinjer.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Frida 

Johansson Metso m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Sammantaget har funktionshinderinspektörerna funnit utrymme för 

förbättringar inom ett antal områden. 

 

I vissa fall befinns utredningstiderna vara oacceptabelt långa. Även 

om det är komplexa fall så är det inte acceptabelt att vissa sökande 

har fått vänta tio månader på att deras ärende ska avgöras, samt att 

det bedöms som att vissa utredningar periodvis ligger nere på grund 

av organisatoriska oklarheter. 

 

Att barnperspektivet inte har beaktats i merparten av de fall då barn 

funnits med i familjen är oroväckande och visar på att detta är en 

fråga som måste prioriteras. Liberalerna har tidigare lyft frågan om 

att föräldrars rätt till insatser för att kunna följa med sina barn på 

aktiviteter måste stärkas. Såväl föräldrarnas möjlighet att vara 

förälder, som barns möjligheter till en bra uppväxt, måste beaktas. 

 

Grundläggande bakom LSS-reformen är rätten för varje person med 

funktionsnedsättning att vara en individ som andra och så långt som 

möjligt själv bestämma över sitt liv. Brukarperspektivet måste 

förtydligas både när det gäller brukarnas möjlighet att komma till 

tals och att deras intressen och önskemål noteras. Med tanke på den 

omfattande dokumentationen framstår det som märkligt att viktiga 

frågor om brukarens inställning och berättelse inte fångas upp. 

 

Personalomsättningen är inget nytt problem men det är dock 

oroväckande att personal och ledning vittnar om att 

personalomsättningen har ökat de senaste åren. Majoriteten hänvisar 

till sin handlingsplan men mer måste göras. Introduktions- och 

mentorskapsprogram för nya medarbetare är viktigt men karriär- 

och löneutveckling för etablerade medarbetare är minst lika viktigt 

för att få personalen att stanna kvar. Större möjligheter till 
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specialisering skulle kunna utgöra en form av karriärutveckling som 

dels skulle öka rättssäkerheten och dels kunna leda till en mer 

effektiv handläggning av ärenden. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Funktionshinderinspektörerna har under 2016 genomfört två 

granskningar och två uppföljningar av tidigare granskningar. 

Granskningarna visade att DUR utredningsmaterial är väl 

implementerat då det används i nära samtliga granskade ärenden. 

Båda granskningarna visade att den enskildes delaktighet i 

handläggningsprocessen behöver öka. För en helhetssyn i ärendet 

behöver uppgifter om den enskildes intressen, resurser och 

önskemål i större omfattning framgå i utredningar och beställningar. 

Flera stadsdelsförvaltningar har som rutin att efterfråga intyg och 

underlag till utredningen vilket bidrar till en helhetsbild av den 

enskildes situation. Barnperspektivet behöver stärkas och barns 

rättigheter måste tillgodoses i handläggning av ärenden som rör 

vuxna. Det pågår ett omfattande utvecklingsarbete i 

stadsdelsförvaltningarna för att utarbeta och uppdatera rutiner för 

såväl handläggning som intern samverkan. Intern 

kollegiegranskning skapar ett lärande för handläggarna och bidrar 

till likställighet i staden.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 16 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 20 

Socialnämnden lägger följande ärenden till handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde 31 januari 2017, 

justerat 14 februari 2017. 

 

Protokoll från socialnämndens individutskotts sammanträde 20 

januari 2017, justerat 3 februari 2017.  

 

Protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndar-

nämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor sammanträde 

23 februari 2017, justerat den 24 februari 2017. 

 

Inkomna handlingar till socialnämnden 24 januari 2017 till den 8 

februari 2017. 

 

Anmälda delegationsbeslut till socialnämnden 24 januari 2017 till 

den 31 januari 2017. 

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 22 februari 2017, 

justerat. 
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§ 21 

Övriga frågor 

 

Nämnden godkänner att Eva Solberg (M) deltar på nämndens 

uppdrag på konferensen ”Att utveckla socialtjänsten. Positiva 

krafter i den sociala barn- och ungdomsvården”, 24–25 april 2017 i 

Stockholm. 

 

Nämnden beslutar att lämna följande skrivelser till förvaltningen för 

beredning: 

 

Komplettering till tidigare skrivelse till Socialnämnden, av Frida 

Johansson Metso (L), Inga-Lill Persson (L) och Stina Bengtsson 

(C). Den tidigare skrivelsen, Hur värnar Stockholms stad unga från 

Afghanistan i asylprocessen i den nuvarande krissituationen?, 

lämnades av Liberalerna på sammanträdet den 22 november 2016. 

 

Skrivelse om mottagandet av ensamkommande barn, från Andréa 

Ström m.fl. (M). 

 

Inga övriga frågor tas upp. 
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§ 22 

Upphandling av ”Tjänster för att utveckla trygghet i offentliga 

miljöer för barn och ungdomar” 

Dnr 2.11.2-45/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslaget till 

förfrågningsunderlag för upphandling av ”Tjänster för att 

utveckla trygghet i offentliga miljöer för barn och 

ungdomar” 

2. Förvaltningschefen får i uppdrag att för nämndens räkning: 

 fatta tilldelningsbeslut och teckna avtal med vald 

entreprenör, 

 besluta om partsbyte (dvs. parts rättigheter och 

skyldigheter får överlåtas på annan) samt underteckna 

avtal om partsbyte och 

 besluta om förlängning och uppsägning av avtal. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Åsa Lindhagen m.fl. (MP) och ledamöterna Rana 

Carlstedt m.fl. (S), Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och 

Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnar följande särskilda uttalande: 

 

Stockholm ska vara en trygg och säker stad för alla. En viktig del i 

att skapa trygga offentliga rum är ett uppsökande socialt arbete på 

de platser där många människor vistas och rör sig. Stockholms stad 

bedriver genom stadsdelsnämndernas fältverksamhet och 

socialnämndens Ungdomsjour ett oerhört viktigt arbete för att nå ut 

till barn och unga som vistas i miljöer där de riskerar att utsättas för 

brott eller rekryteras till kriminella nätverk.  

 

Vi ser också stora vinster med att involvera det civila samhället i 

arbetet med att skapa trygghet i offentliga miljöer. Det 

förfrågningsunderlag vi nu fattar beslut om har goda möjligheter att 

locka aktörer från civilsamhället att delta i upphandlingen, vilket är 

positivt. Vi ser samtidigt att det på sikt kan finnas utrymme för att 

utvidga trygghetstjänsternas omfattning inom ramen för idéburet 

offentligt partnerskap.  

 

De senaste åren har allt fler ensamkommande barn kommit till 

Sverige och Stockholm. Vi vet sedan tidigare att vissa av de barn 

och unga som söker asyl i Sverige avviker från sina boenden. Det 

finns också de barn och unga som väljer att inte söka asyl men ändå 
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vistas i Stockholm. Det här är barn och unga som är utgör en väldigt 

utsatt grupp som det är viktigt att staden hittar sätt att nå ut till. Vi 

ser att de trygghetstjänster vi nu upphandlar är en del i att stärka 

arbetet för den här gruppen. 

 

Ärendet 

Nuvarande avtal avseende ”Tjänster för att utveckla trygghet i 

offentliga miljöer för barn och ungdomar” löper ut under 2017. 

Förvaltningen bedömer att det finns behov att genomföra en ny 

upphandling. Ersättningen för uppdraget är fastställd och det anbud 

som erbjuder bäst kvalitet (antal timmar per vecka/timpris vid 

tilläggsbeställningar) får uppdraget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 24 

januari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag.  
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§ 23 

Upphandling av städtjänster - Förfrågningsunderlag 

Dnr 2.11.2-487/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förfrågningsunderlaget för 

upphandling av städtjänster. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut och teckna objekt- och ramavtal med 

godkända leverantörer.  

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om: 

- förlängning samt uppsägning av objekt- och ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna objekt- och ramavtal om 

partsbyte, 

- mindre justeringar av objekt- och ramavtal. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen kommer att vara i behov av städtjänster till 

förvaltningens verksamheter efter att nuvarande avtal löper ut den 

31 maj 2017. Städningen avser i huvudsak kontorsstädning. 

 

Upphandlingen görs på uppdrag socialnämnden enligt lag om 

offentlig upphandling (LOU).  

 

Förvaltningen föreslår att det bifogade förfrågningsunderlaget 

godkänns. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 15 

februari 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 18:00 

 

Vid protokollet 

 

Sigrún Andersdóttir 


